

# 故宮古畫郵票—二十四節氣(秋)

111年  
12

## 集郵 報導

- ◆ 特725 故宮古畫郵票—二十四節氣(秋)
- ◆ 常143 添印四版夔龍團雙鯉郵票



• 貼(護)票卡



• 預銷首日戳套票封



• 預銷原圖明信片



特 725.1-725.6

各 650,000

(以上數量含珍藏版內含郵票各5萬枚)



發行日期：民國 111 年 8 月 3 日

全張枚數：12 (6 × 2)

用 紙：燐光郵票紙

設 計 者：查爾特設計廣告有限公司

承 印 者：紐西蘭南方印刷有限公司

票 幅：36 × 64.5 (毫米)

刷 色：彩色

印 法：平版

齒 度：14

為闡揚古畫之美，本公司特以國立故宮博物院典藏之「清張若靄畫墨妙珠林(卯)冊」為主題，分次發行系列郵票 4 套，首套「秋」含立秋、處暑、白露、秋分、寒露、霜降 6 枚郵票圖案，面值均為 8 元，以聯刷方式印製，每枚郵票長邊中間有異形齒孔。

《墨妙珠林》為清乾隆時期的巨幅冊頁集，全套共有 12 冊，以地支編號，卯冊為張若靄所繪二十四節氣圖，其詮釋節氣的方式以山水圖案為主軸，有透過古代大家風格表現當令氣候，或有點綴應時的風俗活動、自然界動植物生態，呈現不同節氣景物的變化。



•郵票全張

附帶發行：

1. 首日封 (220 毫米 × 158 毫米)

每個新臺幣 3 元

2. 貼票卡

每張新臺幣 8 元

3. 護票卡

每張新臺幣 8 元

4. 活頁集郵卡 (含護卡套)

每張新臺幣 16 元

5. 原圖明信片

每套新臺幣 60 元

以上均自民國 111 年 8 月 1 日開始發售。

6. 預銷首日戳套票封

每個新臺幣 51 元

7. 預銷原圖明信片

每套新臺幣 108 元

以上均自民國 111 年 8 月 3 日開始發售。

顧客如有需要，請向全國各地郵局、郵政博物館洽購，或上網至「中華郵政集郵電子商城」(<https://stamp.post.gov.tw>) 訂購。

### ◆常 143 添印四版夔龍團雙鯉郵票

發行日期：民國 111 年 8 月 3 日

全張枚數：100 (10 × 10)

用 紙：燐光郵票紙

承 印 者：中央印製廠

票 幅：24 × 32 (毫米)

刷 色：紫藍色

印 法：雕刻凹版

齒 度：13½ × 12½



常 143.1 2,000,000

為應業務需要，添印 105 年 8 月 3 日發行之「四版夔龍團雙鯉郵票」，面值 100 元。

Ancient Chinese Paintings from the National Palace Museum  
Postage Stamps — 24 Solar Terms (Autumn)

2022  
12

Philatelic Bulletin

- ◆ Ancient Chinese Paintings from the National Palace Museum Postage Stamps — 24 Solar Terms (Autumn)
- ◆ Additional Print of 4th Print of Dragons Circling Two Carps Postage Stamp



Sp.725.1-725.6

650,000 each

(50,000 each of the stamps in stamp collections included)

Customer Service Hotline: 0800-700-365  
Payment number: (04) 2354-2030 if you dial through a cell phone  
Orders from abroad for the above-mentioned items should be addressed to:  
Department of Philately, Chunghwa Post Co., Ltd.  
No.55, Sec. 2, Jinshan S. Rd., Taipei City 106409, Taiwan (R.O.C.)



Chunghwa Post Co., Ltd. <http://www.post.gov.tw>



Ancient Chinese Paintings from the  
National Palace Museum Postage Stamps  
— 24 Solar Terms (Autumn)

First day of issue .....	August 3, 2022
Sheet composition .....	12 (6 × 2)
Paper used .....	Phosphorescent stamp paper
Designer .....	Chart Design Co., Ltd.
Printer .....	Southern Colour Print Ltd. (New Zealand)
Stamp size .....	36 × 64.5 (mm)
Color .....	Colorful
Process .....	Offset
Perforation .....	14

To present the beauty of ancient Chinese paintings, Chunghwa Post has planned a series of four sets of stamps drawn from the *Ink Marvels from a Forest of Pearls (IV)* by Zhang Ruoai of the Qing dynasty, a work held in the National Palace Museum. The first set contains six stamps, each valued at NT\$ 8, depicting autumn with its six solar terms: Beginning of Autumn, End of Heat, White Dew, Autumnal Equinox, Cold Dew, and First Frost. The six stamps are in a se-tenant block and the shaped perforations are at the center of the long sides of the stamps.



The *Ink Marvels from a Forest of Pearls* is a collection of large paintings gathered into twelve albums in the time of the Qianlong Emperor. The albums are named after the Twelve Terrestrial Branches, the fourth album being entrusted to Zhang Ruoai, who painted the 24 solar terms and expressed each term by landscape painting. The paintings use the styles of the ancient masters to express the climate, show customary activities and the state of the natural world, and depict the variations proper to the given term.

**By-issues:**

- (1) First Day Cover (220 mm × 158 mm): NT\$3 apiece
- (2) Folder (with or without mount): NT\$8 apiece
- (3) Loose-leaf album page: NT\$16 apiece
- (4) Maximum cards: NT\$60 a set
- (5) Pre-cancelled FDC affixed with a full set of stamps: NT\$51 apiece
- (6) Pre-cancelled maximum cards: NT\$108 a set

To purchase the relative philatelic products, please go directly to the post office branches, Postal Museum or order on line at <https://stamp.post.gov.tw>.

◆ **Def. 143 Additional Print of 4th Print of Dragons Circling Two Carps Postage Stamp**

First day of issue .....	August 3, 2022
Sheet composition .....	100 (10 × 10)
Paper used .....	Phosphorescent stamp paper
Printer .....	Central Engraving and Printing Plant
Stamp size .....	24 × 32 (mm)
Color .....	Violet blue
Process .....	Intaglio
Perforation .....	13½ × 12½



Def.143.1 2,000,000

To meet business requirement, this Post has issued an additional print of the NT\$100 stamp of the “4th Print of Dragons Circling Two Carps Postage Stamp” issued on August 3, 2016.